
       Protokół Nr 13.2011
z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które 

odbyło się w dniu 13 grudnia 2011 roku w godzinach 1100 – 1250.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W  posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Adam  Dobkowski  i  Ireneusz 
Dzienisiewicz.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Prezydenta Miasta – Tomasz Andrukiewicz,
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Sekretarz Miasta – Marcin Radziłowicz,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału PiSS – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia   do  projektów uchwał,  które  będą  przedmiotem obrad  najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
4. Opinia Komisji do projektu budżetu miasta na rok 2012 w dziale kultura fizyczna 

i turystyka.
5. Sprawy różne i wolne wnioski.
Do punktu  1 - ego   

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją 
porządku obrad.

Radny Idzi Podwojski powiedział, że ma wątpliwości co do pkt. 4 porządku obrad 
Komisji.  Jeśli  jutro  na  sesji  Rady Miasta  radni  nie  podejmą uchwał  dotyczących 
podatków  zmianie  ulegnie  projekt  budżetu  miasta  na  2012.  Można  ewentualnie 
głosować projekt w tej wersji obecnej.

Po dyskusji radny Idzi Podwojski potrzymał swój wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad Komisji pkt. 4.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 1 głosem „za” przy 5 głosach „przeciw” i 4  
głosach „wstrzymujących” nie przyjęli wniosku.

Członkowie Komisji  przyjęli zaproponowany porządek obrad jw. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli protokół Nr 12.2011 z dnia 23 listopada 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  



Do punktu  3- ego
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał  na najbliższą sesję Rady 

Miasta.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział na wstępie, że układając plan 

wydatków budżetowych musimy mieć również ułożony plan dochodów. Proponowane 
stawki  podatków  są  zrównoważone  i  tworzą  istotny  element  rzeczywistości 
budżetowej.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  następnie  projekt  uchwały 
w sprawie określenia wysokości  stawki  opłaty od posiadania psów, który zawiera 
opłatę od posiadania psów  w wysokości  60,00 zł rocznie. Musi zostać podjęta nowa 
uchwała ponieważ obecnie obowiązująca jest tylko na rok 2011.

Drugi  projekt  uchwały  dotyczy  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości  na  2012  rok.  Realizacja  zadań  gminy  wymaga  stałego  zasilania 
budżetu  dochodami.  Podatek  od  nieruchomości  jest  jednym   z  podstawowych 
i zagwarantowanych źródeł  dochodów Gminy.  

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w związku z różną ilością informacji, 
jakie  do  nas  dopływają  dotyczącymi  wzrostu  składki  rentowej  o  2%,  nałożenia 
nowych zadań na samorząd i  zmniejszenia dotacji  państwa z podatku PIT i CIT, 
Proponujemy zatem w projekcie uchwały następującą zmianę - w § 1 ust. 1 pkt. 3) od 
1 m2 powierzchni z proponowanej wcześniej stawki 0,34 zł  - stawkę  0,32 zł.
Jeśli  stawki  podatków  nie  zostaną  przyjęte  będziemy  proponowali  zdjęcie 
w wydatkach budżetowych tych zadań, które nie są jeszcze rozpoczęte, m.in.:

− 250 tys. zł z imprez organizowanych przez ECK,
− 100 tys. zł z budżetu MOSiR,
− 100 tys. zł z systemu grantowego dla klubów i fundacji,
− 220 tys. zł ze szkoły sportowej,
− z budowy Skate Parku, rezygnacja z  budowy „Orlika” przy SP nr 4.

Daje nam to łącznie około 1.400 tys zł. Jeśli chodzi o szkołę sportową, to była to 
planowana dokładka własnych środków z budżetu miasta.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  dodał,  że  w  projekcie  budżetu  miasta  jest 
opisana sytuacja  braku środków na pomoc społeczną,  podniesiona zostaje  od  1 
marca składka rentowa o 2%, na te zadania nie mamy środków w budżecie miasta – 
jest  to  około  800  tys.  zł.  Ponadto  spodziewane  dochody  z  PIT  będą  niższe. 
Zakładany wzrost PKB wynosił 5%, teraz mówi się o 2,5%.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zwrócił  się  z  pytaniem  o  wysokość 
subwencji oświatowej na 2012 rok.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – planowana subwencja jest wyższa o 1,5 
mln zł natomiast wydatki w oświacie wzrastają o 1,4 mln zł. Dokładna kwota będzie 
znana na przełomie marca 2012 roku. Jednocześnie nasze wydatki rosną. Dochodzą 
nowe  zadania,  musimy  z  własnych  środków  dołożyć  200  tys.  zł  do  stypendiów 
socjalnych. Mamy 1 mln zł mniej na zasiłki dla najuboższych.

Radny Idzi Podwojski zwrócił uwagę, że cięcia budżetowe można robić na innych 
zadaniach,  np.  wydatki  na  promocję  miasta,  promocje  w  mediach  TVN,  impreza 
balonowa.  Należy  ciąć  raczej  wydatki  bieżące  nie  planowane  inwestycje. 
Przyglądając się procentowemu wzrostowi podatku od nieruchomości można mieć 
obawy, czy przedsiębiorcy sobie z tym poradzą i utrzymają prowadzoną przez siebie 
działalność.  Rośnie  również  obciążenie  zwykłego  mieszkańca  miasta  z  tytułu 
podatków.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – podwyżki  wynikają z coraz większych obciążeń 
jakie są nakładane na samorząd. To nie jest nasza nieudolność.



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  projekt  budżetu  miasta  został 
przekazany radnym w październiku  i  od  tego  czasu  dużo  się  zmieniło.  Sytuacja 
finansowa wielu samorządów jest bardzo trudna. Ze swojej strony nie powinniśmy 
skupiać się jedynie na nastawieniu socjalnym Urzędu i Rady Miasta.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – proponowane oszczędności dotyczą 
głównie  dzieci  i  młodzieży  –  rezygnacja  z  budowy  „Orlika”,  utworzenie  szkoły 
sportowej.  Może  należy  szukać  oszczędności  w  działaniach  medialnych  czy 
imprezach MOSiR?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – nie możemy w całości rezygnować z 
promocji miasta. Rozwój miasta powinien iść w różnych obszarach, również w tych 
związanych z rozrywką. Oszczędności uzyskujemy zdejmując po kawałku z każdego 
obszaru działania miasta. W roku ubiegłym budżet MOSiR wynosił  550 tys.  zł  na 
paragrafie imprez.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zwrócił się z pytaniem o ile 
wzrosną wpływy z tytułu podatku od nieruchomości przy nowych stawkach?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – o 550 tys. zł.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz  - czy nie warto byłoby 

się zatem pochylić nad całym projektem budżetu miasta na 2012 rok i wprowadzić 
wszystkie poprawki?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  my  te  korekty  będziemy  robić. 
Sytuacja budżetowa jest w tej chwili bardzo dynamiczna. Chciałby, aby radni widzieli 
miasto i jego rozwój całościowo.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektów uchwał,  w  głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 6 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 5 
głosach  „wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok. 

Następnie członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 12 głosami „za” - jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawki 
opłaty od posiadania psów. 

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel poinformował, że na sesję w dniu 20 grudnia 
nie  będzie  już  projektu  uchwały  dotyczącej  prognozy  wieloletniej  natomiast  jest 
projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  wydatków niewygasających  z  upływem roku 
budżetowego 2011.
Jeśli  chodzi  o  zmiany w budżecie  miasta  Ełku  na  2011  będą  one  w większości 
dotyczyły wydatków i przesunięć w oświacie.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  następnie  projekt  uchwały 
w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  wykonywania  prac 
społecznie użytecznych w Ełku – wykonywania prac społecznie użytecznych odbywa 
się na podstawie porozumienia zawartego miedzy starostą a gminą, na rzecz której 
te  prace  będą  wykonywane.  Osobie  wykonującej  prace  społecznie  użyteczne 
przysługuje  świadczenie  w  wysokości  nie  niższej  niż  7,10  zł  za  każdą  godzinę 
wykonywania tych prac. Starosta refunduje gminie ze środków Funduszu Pracy do 
60% minimalnej kwoty świadczenia przysługującego bezrobotnemu.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował  dalej,  że  w  przypadku 
projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazw  ulic  chodzi  tutaj  o  przedłużenie  ulicy 
Maternika oraz nową ulicę na os. Tuwima.



Do punktu  4 - ego 
Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop przypomniał,  że  na sesji  w dniu  29 

listopada radni wnioskowali o wprowadzenie do budżetu gminy miasta Ełk na 2012 
rok  „inwestycji”  związanej  z  budową  bieżni  lekkoatletycznej  w  Zespole  Szkół 
Samorządowych  przy  ul.  Suwalskiej.  Zwracano  się  również  o  uwzględnienie 
doposażenia przedmiotowej szkoły w materiały dydaktyczne pod kątem utworzenia 
Szkoły Sportowej. Co z tym wnioskiem?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – trudno byłoby już teraz wnioskowaną 
inwestycję wprowadzić do budżetu bez głębszej analizy środków. Jest to wydatek 
około  600  tys.  zł.  Chcielibyśmy  w  trakcie  roku  budżetowego  z  potencjalnych 
oszczędności przystąpić do realizacji  tego zadania. Mamy świadomość, że jest to 
potrzebne. Na tym etapie, tak to wygląda.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop - wskazane został źródło sfinansowania 
tych wydatków z działu 926 rozdział 92604 § 6050 – budowa skateparku 450 tys. zł 
oraz  działu 926 rozdział 92695 § 4300 – zakup usług (MOSiR) lub rezerwy ogólnej  
prezydenta.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – budowa skateparku jest również ważna, 
o nią już zabiegano od dłuższego czasu. Trudno teraz określać ściśle, jest jeszcze 
wiele niewiadomych. Na pewno  budowa bieżni lekkoatletycznej przy Zespole Szkół 
Samorządowych  przy  ul.  Suwalskiej  obok  takich  zadań,  jak  ulica  Wileńska  i 
wykonanie ogrodzenia przy Przedszkolu „Ekoludki” znajdzie się na liście rezerwowej 
i  jeśli  w  trakcie  roku  budżetowego  pojawią  się  możliwości  finansowe  będzie  to 
realizowane.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel wyjaśnił kwestię nadwyżki budżetowej, jaka się 
pojawia  w  opisie  do  projektu  budżetu  miasta  na  rok  2012.  Jest  ona  w  całości  
przeznaczona na spłatę zaciągniętych przez miasto kredytów. W 2012 roku mamy do 
spłacenia 4,5 mln zł.

Radny Krzysztof Wiloch – jest jeszcze możliwość, by po sesji 14 grudnia jeszcze 
raz pochylić się nad projektem budżetu miasta na 2012 rok, przed sesją budżetową. 
Mówimy  w tej  chwili  o  tzw  liście  rezerwowej,  należałoby  formalnie  stworzyć  taki 
dokument i jeśli w trakcie roku budżetowego będą uwalniały się środki budżetowe to 
będziemy sięgali do tej listy  i realizowali zapisane tam zadania.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  chcielibyśmy,  by  udało  nam  się 
zrealizować i skatepark i bieżnię przy Zespole Szkół Samorządowych.

Radny  Romuald  Szuliński  –  Pan  Prezydent  obiecał,  że  bieżnia  zostanie 
wykonana.  Kolejna  sprawa  to  podatki,  które  coraz  bardziej  obciążają  drobnych 
przedsiębiorców.  Może  wskazać,  ile  osób  zrezygnowało  z  prowadzenia  swojej 
działalności gospodarczej.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz powiedział, że należy mieć świadomość, 
że  potrzebny  jest  zapas  terenu  przy  szkole  na  ul.  Suwalskiej.  By  zaistniała  tam 
Szkoła  Sportowa  potrzebne będą pewne  przebudowy i  adaptacje.  Jeśli  chodzi  o 
podatników z ul. Bursztynowej i Rzemieślniczej, te obciążenia nie są tak olbrzymie. 
Nie  należy  „demonizować”  wzrostu  podatku  od  nieruchomości.  Z  działalności 
gospodarczej zrezygnowała jedna osoba.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur  Urbański  –  rozmawiamy w tej  chwili  o projekcie 
budżetu,  jaki  został  przedłożony  radnym.  Jeśli  w  środę  14  grudnia  nie  zostaną 
podjęte uchwały dotyczące podatków, wtedy będziemy przygotowywali  korektę do 
projektu budżetu.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – może należałoby zwołać posiedzenie 
Komisji celem wydania opinii godzinę przed sesją budżetową 20 grudnia. W tej chwili  



nie bardzo wiadomo, co należy przegłosować. Chcielibyśmy wiedzieć, jak zostanie 
zrealizowany wniosek radnych o budowę bieżni  lekkoatletycznej  w Zespole Szkół 
Samorządowych przy ul. Suwalskiej. 

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – proponuje by ten wniosek znalazł się na 
liście rezerwowej. Taką listę przedstawimy radnym.

Prezydenta  Miasta Tomasz Andrukiewicz  – takie  deklaracje  były  przyjmowane 
i  realizowane  z  naddatkiem.  Ze  swojej  strony,  Prezydent  Miasta  Tomasz 
Andrukiewicz powiedział, że może deklarować, iż to zadania znajdzie się w budżecie 
miasta z chwilą pojawienia się wolnych środków budżetowych. Przez poprzednie 4 
lata tak się to właśnie odbywało.

Radny  Krzysztof  Wiloch  powiedział,  że  wycofuje  się  z  tego  co  wcześniej 
powiedział,  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  by  wyrazić  opinię  do  projektu  budżetu 
miasta w dziale kultura fizyczna i turystyka w wersji obecnej. Jeśli na sesji 14 grudnia 
uchwały nie zostaną podjęte, będzie to już zupełnie inna rzeczywistość budżetowa. 
Ponadto Prezydent  Miasta ma przedłożyć  listę rezerwową zadań,  które mają być 
wprowadzanie w trakcie roku budżetowego.

Komisja  przystąpiła  do  wydania  opinii  do  projektu  budżetu  miasta  na  rok  2012 
w dziale kultura fizyczna i turystyka, w głosowaniu  udział wzięło 12 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 4 
głosach „wstrzymujących” wyrazili pozytywną opinie do  projektu budżetu miasta na 
rok 2012 w dziale kultura fizyczna i turystyka.

Do punktu  5 – ego
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zapoznał członków Komisji z pismem 

Ełckiego  Wodnego  Ochotniczego  Pogotowia  Ratunkowego,  które  zwróciło  się 
z  prośbą  o  dofinansowanie  działań  w  zakresie  ratownictwa  wodnego  poprzez 
udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji ze środków budżetu Miasta Ełku na 
2012 rok w kwocie 50 tys. zł z przeznaczeniem na bieżącą działalność w zakresie 
ratownictwa wodnego – ksero pisma w załączeniu do protokołu.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że dofinansowanie może być 
jedynie na zasadach ogólnych w oparciu o ustawę o finansach publicznych i ustawę 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w formie ubiegania się o grant. 
Ponadto  ze  względu  na  szczególny  stopień  bezpieczeństwa  obligatoryjne  jest 
dofinansowanie od Wojewody.

Prezydent  Miasta Tomasz Andrukiewicz dodał,  że WOPR może ubiegać się o 
środki również z Powiatu i Województwa.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  powiedział,  że  chciałby 
poruszyć  sprawę  lodowiska,  które  miało  być  otwarte  w  połowie  listopada.  Kiedy 
zostanie uruchomione? Co z inwestycją przy pływalni – miała być oddana do końca 
roku.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz – lodowisko jest realizowane w ramach 
tego samego projektu, co wykonany plac zabaw, korty tenisowe. Przetarg wygrała 
firma  „Kaszub”,  która  podnajęła  podwykonawcę.  Pomiędzy  firmami  doszło  do 
konfliktów. Podwykonawca firma „Toll” wykręciła sterowniki, bez których nie można 
uruchomić lodowiska. Mają zostać zakupione sterowniki i po ich montażu lodowisko 
zostanie uruchomione. Jest już cennik i regulamin korzystania z lodowiska.
Jeśli chodzi o inwestycję przy basenie, są pewne problemy z zagęszczeniem gruntu 
od strony ul. Sikorskiego.



Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  czy  Zespół  Inwestycji  ma  ma 
certyfikat stadionu miejskiego?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  certyfikowana  jest  bieżnia  i  o  tym 
mówiła Pani Prezes Halina Bender na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej.

 Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  powiedział,  że  chciałby  otrzymać 
kserokopie tego certyfikatu.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz podziękował za informację 
na temat sprawozdania z ruchu turystycznego w Ełku w 2011 roku. Są to dane tylko 
z Punktu Informacji Turystycznej, prosi o ich uzupełnienie.

Naczelnik Aneta Werla powiedziała, że dane zostaną uzupełnione i dostarczone 
radnym.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

